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The Morocan and Andalusian Contributions in The Hadith Science
Through

(muajam al samaat al dimachkia) ( 500h-750h/1155ac-1349ac)
(The Glossary of Damascus Manuscripts Hearing Documents)

Abstract :

This study is concerrd with the Moroccan and Andalusian contributions in
the Science of hadith in learning and education in the city of Damascus,
through the (glossary of the Damascus manuscripts hearing documents) in
arabs (mujam al samaat al dimachkia ) which includes (1400) of hearing
documents in the period between( 550H and 750H /1155AC and 1349AC).

Our work was based on extraction the Moroccans Scholars names from the

dictionary, and making an analytical and descriptive study of their roles and
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contributions in the scientific life in that period, especially in the field of

Hadith and its sciences.
Key words : Scholars — Moroccans — Andalusians — Hearing — Hadith science

les contributions maghrébine et andalouses dans la science du hadith & travers

(le glossaire des documents d'audience des manuscrits du Damas)

Abstract: Cette étude porte sur les contributions marocaines et andalouses
dans la science du hadith dans l'apprentissage et I'éducation dans la ville du
Damas, 4 travers le (glossaire des documents d'audience des manuscrits du
Damas) en arabe (mujam al samaat al dimachkia) qui comprend ( 1400) des
documents d’audience dans la période entre (550H et 750H / 1155AC et
1349AC). Notre travail a été basé sur 'extraction des noms des savants
marocains du dictionnaire, et de faire une étude analytique et descriptive de
leurs réles et contributions dans la vie scientifique de cette période, en

particulier dans le domaine des Hadiths et de ses sciences

Mots clé : Savant de hadith- maghrébines— audience- sciences de hadith
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